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Spørgsmål nr. 360 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren kommentere artiklen i Dagbladet Roskilde den 
1. december 2012 om, at politiet stadig mangler narkometre? 
Og vil ministeren herunder særligt redegøre for årsagerne til, at 
der fortsat mangler narkometre samt hvilke initiativer ministe-
ren vil sætte i værk for at sikre, at narkometrene bliver udbredt 
og bragt i anvendelse hurtigst muligt?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Politiet har i 2012 gennemført et pilotprojekt med en enkelt 
type narkometer. Projektet er ved at blive evalueret af Politi-
området i Rigspolitiet i samarbejde med Koncernindkøb med 
henblik på at udarbejde en kravspecifikation, som kan anven-
des ved et kommende udbud af kontrakten. Udbuddet er nød-
vendigt, fordi indkøb af narkometre til alle kredse overstiger 
tærskelværdien i forhold til gældende udbudsregler. 

Det er endvidere vigtigt for politiet, at der foretages en grundig 
analyse af de forskellige aktører på markedet for at sikre, at der 
stilles passende og relevante krav i forbindelse med udbuddet. 
Det er også vigtigt for politiet, at der kun indgås kontrakt med 
en enkelt leverandør for at sikre, at politiet kun skal uddannes i 
anvendelse af en type apparat for at undgå fejlbetjening, samt 
at politiet kun skal håndtere en enkelt serviceaftale om den år-
lige kalibrering.

Udbuddet forventes gennemført i første halvår af 2013 med 
sigte på at have en endelig kontrakt i løbet af fjerde kvartal 
2013. Umiddelbart herefter vil politiets medarbejdere blive ud-
dannet i betjeningen, og hver kreds vil kunne købe det nød-
vendige antal narkometre.”


